

ကညီဒီကလုာ်တၢ်ယုတၢ်ဖိးတၢ်ကူာ်လိာ်ကမံးတံာ် Karen National Unity Seminar



P.O.Box 22, Mae Sot Post Office, Tak Province 63110, Thailand (E-mail: karen_unity@yahoo.com)

ကညီဒီကလုာ်တၢ်ယုတၢ်ဖိးတၢ်ကူာ်လိာ်တၢ်ပိာ်သကိး (၉) ဘျီတဘျီအတၢ်ပာ်သး

လါမုာ်(၃၁)သီ, ၂၀၁၃

ကညီဒီကလုာ်တၢ်ယုတၢ်ဖိးအတၢ်ကူာ်လိာ်တၢ်ပိာ်သကိး (၉) ဘျီတဘျီ လၢဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢကညီတၢ်ပာ်ဆၢ တၢ်လိာ်တတိၤ လၢအစးထီၣ် ဝဲ လါမုာ် (၂၇) သီတုၤ (၃၁) သီ, ၂၀၁၃ အံၤဝဲဝဲဂ့ၤတၢ်ပိာ်သကိး. ဝဲလၢကညီဒီကလုာ် တၢ်ယုတၢ်ဖိး တၢ် ကူာ် လိာ် တၢ်ပိာ်သကိးအမူးတဘျီအံၤ ကညီတၢ်ကရၢကရိလၢကီၢ်ပုၤဒီးကီၢ်ချၢလဲၤတၢ်ပိာ်သကိး (၄၀) ကရၢ ဒီးခၢၣ်စးလၢထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီး ပုၤ ထီၣ်ဒီကန့ၣ်တၢ်ခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၁၅၀)ကန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကူာ်လိာ်တၢ်ပိာ်သကိးတဘျီအံၤအဆၢကတီၢ် တၢ်ကူာ်လိာ်ကတိၤသကိးဝဲတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမုာ် ဝဲကညီဖိကဒဲက ဒဲအသိးအကျိတၢ်ယုတၢ်ဖိးအဂံၢ်ကဆူၣ်ထီၣ်အဂီၢ်, တကီၢ်ခါကီၢ်ပယိၤထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးတၢ်အိၣ်သးအဂ့ၢ် ဒီး ကညီဒီတကလုာ် အတၢ် တုၢ်ဘၣ် ခိၣ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

- လၢတၢ်ကလုာ်ထီၣ်ဒီတကလုာ်တၢ်ယုတၢ်ဖိးအဂီၢ်န့ၣ် အၢၣ်လီၤတုၢ်လိာ်သကိးဝဲလၢ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ် စၢဖျိၣ်ကရၢ ကတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်ခဲဒီးကဆၢထၢၣ်ကကျၢဝဲလၢကလုာ်တၢ်ထံၣ်သးတုၤသိး, တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးခွဲးယၢ်ဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤ လီၤ သး, ဒံၣ်မိၣ်ကရၢခိၣ်အကျဲသန့.ဒီးဖဲၣ်ဒရၢၣ်ကီၢ်စၢဖျိၣ်သန့အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.
- လၢတၢ်ကူာ်လိာ်တၢ်ပိာ်သကိးအဆၢကတီၢ် ဝဲထံၣ်နီၤဖးသကိးဝဲတကီၢ်ခါကီၢ် ပယိၤထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးအတၢ်အိၣ် သး ဒီးတၢ်ကူာ်လိာ် ကတိၤသကိးကညီဒီတကလုာ်အထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးတၢ်တုၢ်ခိၣ်ပာ်သး ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်ကလဲၤအသးတဆိဘၣ်တဆိအဂီၢ် ဒီး မုာ်ကျိၤဝဲက့ၢ်, တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဒီးတၢ်ဘျီလီၤကျိၣ်ဘျီလီၤစ့အသန့လၢကညီဖိအလီၤ ကတိၤတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ် အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချၢဂ့ၢ်ဝီ, တၢ်ကူာ်ဘၣ်ကူၢ်သ့ၣ်ဂ့ၢ်ဝီ, ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်တိၤစၢမၤစၢ ဒီးပုၤဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲဂ့ၢ်ဝီယုၣ်ဒီးကညီဂံၢ်ခိၣ်ထံးပုၤတတၢ်တၢ် ကရၢကရိအမူအဒါအသန့တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကတိၤသကိးအိၣ်ဘျးဘျးဘျီန့ၣ်လီၤ.
- ပအၢၣ်လီၤတုၢ်လိာ်သကိးပဝဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢ, ဘၣ်ယးဒီးခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်အ ပတီၢ် (၄) ပတီၢ်လၢအမုာ် (၁) တၢ်ပတုာ်တၢ်ခးပတီၢ်, (၂) တၢ်မၤကံၢ်မၤကျၢတၢ်ပတုာ်တၢ်ခး, (၃) တၢ်ကတိၤဆိထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သး, တၢ်ယုထီၣ်န့ၣ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်, (၄) ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢဒီးပယိၤပဒိၣ်အတၢ် ကတိၤ တၢ် ယု တၢ်ဖိးန့ၣ်ကပာ်ပနီၣ်ဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ်အတက့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးဒီး ကခိၣ်ယိၤဝဲဆူၣ်ကတိၤသကိးထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးအဂီၢ်စ့ကိးန့ၣ်လီၤ. ယုထီၣ်စ့ကိးပဝဲလၢတၢ်ထံၣ်လိာ်စံးကတိၤသကိးတၢ်အဆၢကတီၢ် တၢ်ကစံးကတိၤသကိးဝဲမုာ်ကျိၤဝဲက့ၢ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ် တၢ်ဂ့ၢ် ကီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- လၢတၢ်မၤမုာ်ကျိၤဝဲက့ၢ်, တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ် ဒီးတၢ်ဘျီလီၤကျိၣ်ဘျီလီၤစ့အပုၤန့ၣ်ကဘၣ်မၤဒီးပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲဖျိဖျါဖျါ ဒီးကဘၣ်မုာ် တၢ် လၢအကဘျးကဖျိၣ်ဝဲလၢပုၤလီၤကတိၤတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်ထံၣ်လိာ်စံးကတိၤသကိးတၢ်ခဲအံၤ အိၣ်ဒီး ငှၢလၢ တၢ်ဂ့ၢ်ကျဲး စး မၤကံၢ်မၤကျၢတၢ်ပတုာ်တၢ်ခးအပတီၢ်အယိ တၢ်ထုးထီၣ်ဟီၣ်လၢတၢ်ထုး တၢ်တိၤ ဒီးမုာ်ကျိၤဝဲ က့ၢ်အ တၢ်ဖံး တၢ်မၤ ဒိၣ်ဒိၣ် မုာ်မုာ်တဖၣ်လၢကမၤဘၣ်ဒီန့ၣ်အိၣ်ယၢဒီးတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤခဲလၢန့ၣ်ပထီၣ်အိၣ်လီၤ. ပယုထီၣ်စ့ကိးလၢ ခုၣ်အဲၣ် ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢအမုာ်ကျိၤဝဲက့ၢ်သန့တဖၣ်န့ၣ်တၢ်ကဘၣ်လီၤကရၢကရိဒုးသ့ၣ်ညါဒီးမၤန့ၣ်ပာ်ကမုာ်တဖၣ်လီၤ.
- တၢ်ထံၣ်လိာ်ကတိၤသကိးတၢ်လၢကီၢ်ပယိၤပဒိၣ်ဒီးခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢအဘၣ်စၢန့ၣ် အိၣ်ဒီးငှၢလၢတၢ်ကမၤ န့ၣ်တၢ်ပတုာ်တၢ်ခးအကံၢ်အကျၢအဂီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ကျဲးစးမၤအိၣ်အဖၤမုာ်ဒီးလီၤ. သန့ကတၢ်တိၤစၢမၤစၢပုၤတတၢ်အတၢ်လိၣ် လၢပဲ ခိ ဖျိလၢထံၣ်ဆၢကီၢ်ဆၢတဖၣ်န့ၣ်ဆဲးလီၤစ့လီၤဝဲဒၣ်ဒိၣ်မးအယိ, မုာ်တၢ်လၢအလီၤဘၣ်ယိၣ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. အယိသတးဒီး တၢ်တိၤစၢ မၤစၢပုၤတတၢ် ဒီးပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်လိၣ်တဖၣ် ကြးလၢတၢ်မၤစၢအိၣ် တုၤလၢတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးလီၤ. လၢ န့ၣ် အ မဲာ်ညါ ကသံၣ်မုာ်ဘျး ဒီးတၢ်တၢ်ကျိၣ်တၢ်စ့တဖၣ်န့ၣ် မုာ်တၢ်လၢအလီၤဘၣ် ယိၣ်ဒိၣ်မးလၢ ကညီ ကမုာ် တဖၣ် အတၢ် အိၣ်မူ အိၣ်ဂဲၤ ခါဆူၣ်အဂီၢ်အယိပယုထီၣ်လၢကယဲၢ်ပုၤကညီဖိအတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ကကျဲးစးမၤလီၤမၤသကိးဝဲလီၤ.
- တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးလၢ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆူၣ်ကဒါက့ၢ်ပုၤဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲန့ၣ် လၢကညီဒီကလုာ်တၢ်ယုတၢ်ဖိးတၢ်ကူာ်လိာ် တၢ်ပိာ်သကိး ကိး တဘျီအံၤပအၢၣ်လီၤဆိၣ်ထွဲသကိးပဝဲ ကညီပုၤဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲကမံးတံာ်(KRC)အတၢ်တုၢ်ခိၣ်ပာ်သးန့ၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ် ကီၢ် ဘၣ်ခဲတဖၣ် ကက့ၢ်အိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢအလီၤအိၣ်လီၤဆိးလၢအိၣ်ပျဲးဝဲဒီးသုးသ့ၣ်လၢကတိၤအဂီၢ်န့ၣ်ပယုထီၣ်သကိးပဝဲလီၤ.
- ဒ်သိးကညီဖိတဖၣ်ကအိၣ်မုာ်ဒီးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ခါဆူၣ်အဂီၢ် ဒ်ကညီဒီတကလုာ်အတၢ်ယုတၢ်ဖိး အတၢ်ပညိၣ်က့ၢ်စိအိၣ်ဝဲအသိး ကညီဒီတကလုာ်တၢ်ယုတၢ်ဖိးတၢ်ကူာ်လိာ်တၢ်ပိာ်သကိးအမူးန့ၣ်ပကမၤအိၣ်လီၤ.

- လာကညီဖိဒီတကလုာ်ကအိၣ်ယူအိၣ်ဖိးအဂီၢ်, ကညီဖိလဖိၣ်စုကဝဲကရတဖၣ်, ကညီဖိထံရူၢ်ကီၢ်သဲးကရတ ဖၣ်ဒီးဂံၢ်ခိၣ် ထံး ကညီတတတၢ်ကရကရိတဖၣ် ကသ့ပၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ်အဂီၢ် ဒ်တၢ် စံၣ်ညီၣ်အၢၣ်လီၤ ဒီး တၢ်ဖံး တၢ်မၤ အကျိၤ အကျဲၤ လၢဘၣ် တၢ်ဒါလီၤအိၤလၢကညီဖိဒီကလုာ်တၢ်ယူတၢ်ဖိးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ပိၣ်သကိးအမူးအိၣ်ဝဲအသိးန့ၣ် ပကကျဲးစးသ့ၣ်ထီၣ်သကိး ကညီ နီ တကလုာ်အတၢ်ယူတၢ်ဖိးဒီးပကကျဲးစးတုၤလၢပတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဆူပဖိတၢ်တဖၣ်လီၤန့ၣ်မ့ၢ်ပတၢ်ပာ်သးလီၤ.

ကညီဖိဒီကလုာ်တၢ်ယူတၢ်ဖိးတၢ်ကူၣ်လိာ်ကမံးတံာ်

တၢ်ဆဲးကျိး- စီလးထီၣ်ဝၢ ၂၈၃၆၄၅၅(ကီၢ်ကိၣ်တဲာ်)
 နီၢ်စူၣ်စဲနၢ်လးလးစိၣ်၉၇၃၀၂၁၀၂၅(ကီၢ်ပယီၤ)
 စီလ့ၣ်အူဖိၣ်-၄၁၂၃၄၄၀၀၉(ကီၢ်အိးစၢ်တြၢ်လယာ်)၀၈၀၈၄၆၁၈၅(ကီၢ်ကိၣ်တဲာ်)